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Obrázek nakreslila Anežka Hotová 
z Dolních Hbit (5 let 2 měsíce) 

 

 
 

Vločka 

Sněhuláček panáček 
má na hlavě plecháček, 

místo očí uhlíky, 
na kabátě knoflíky, 
stojí tiše, stojí bos,  

červený má z mrkve nos. 

 
 

Vážení spoluobčané, 
 

barevné listí ze stromů spadalo a jen 
co se jej podařilo shrabat, bohatě nasněžilo 
a na návsích se objevily ozdobené vánoční 
stromy, a to je neklamná známka, že se blíží 
konec roku a dětmi toužebně očekávané 
Vánoce. 

Než o Vánocích zvolníme tempo, 
řekněme si, co je v obci nového. Obec právě 
zdárně prošla auditem a na obecním úřadě 
se připravují inventury a roční uzávěrka. 
Dvanáctého prosince by zastupitelé měli 
schvalovat rozpočet na příští rok, výši 
vodného a stočného a platbu za odpady. To 
již ale bude po uzávěrce Dolnohbitských 
listů. O výsledcích vás proto budeme 
informovat na webových stránkách obce  
a na obecních vývěskách. 

V letošním roce se podařilo zdárně 
dokončit stavbu kanalizace v Luhách včetně 
asfaltových povrchů místních komunikací. 
Výborné je, že se v rámci této dotace 
podařilo provést kompletní rekonstrukci            
a intenzifikaci čistírny odpadních vod 
v Dolních Hbitech. Při ní došlo ke kom-
pletní výměně technologie, která 
v agresivním prostředí, jakým čistírna 
odpadních vod je, pomalu dosluhovala. 

A jaké plány že nás čekají? Pro rok 
2024 se počítá se stavbou chodníku 
v Jelencích a s následnou rekonstrukcí 
silnice 118 přímo v průtahu Jelencemi. 
Obec pro nadcházející rok rovněž uvažuje 
s rozšířením mateřské školy formou 
přístavby jedné třídy (na zahradě směrem 
k parku). Také se podařilo získat dotaci            
na štěpkovač a domácí kompostéry, které 
budou bezplatně rozdány zájemcům 
pravděpodobně na jaře příštího roku. 
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V Jelencích se uvažuje s kompletní 
rekonstrukcí dětského hřiště za kulturním 
domem. 

Velkou práci i v letošním roce dala 
údržba obce. Dovolte mi proto, abych touto 
cestou poděkoval všem, kteří se podíleli                
na údržbě veřejných prostranství. Jedná se  
o těžkou, namáhavou práci, bez které by 
naše obec nebyla zdaleka tak krásná. 
Děkuji rovněž členům složek, jež se starají 
o společenský život v obci, ať je to práce 
hasičů, sportovců, kulturní komise, nebo 
těm, kteří se podíleli na přípravě plesu obce 
a školy. Poděkování patří i dobrovolníkům, 
kteří organizují pro spoluobčany a děti 
různé další akce: pochody, setkání, dětské 
dny, maškarní průvod či maškarní plesy, 
adventní setkání u stromečků, příměstské 
tábory a různé sportovní akce...  
Uff... je toho mnoho a nerad bych na někoho 
zapomněl. Zkrátka poděkování patří všem, 
kteří dokážou udělat něco pro druhé, bez 
toho by nebyl život v naší obci tak barevný     
a krásný. 

Děkuji za spolupráci rovněž 
zastupitelům, kteří svoji práci odvádějí co 
nejlépe a s potřebnou odpovědností. 
V neposlední řadě mi dovolte poděkovat               
za profesionálně a lidsky odváděnou práci 
pracovníkům obecního úřadu, a také vedení 
školy za vstřícnou skvělou spolupráci.   

Vážení spoluobčané, rád bych vám 
touto cestou popřál požehnané a radostné 
svátky vánoční a mnoho spokojenosti  
a zdraví v roce 2024. 

                    Váš Jan Michálek 

 
 

Střípky ze Zastupitelstva 
 

Od vydání posledních Listů zasedali naši 
zastupitelé poprvé dne 12. září. Mimo jiné byla 
schválena následující usnesení:  

- ZO vyhovělo žádosti Ing. arch. Šárky 
Sodomkové a vydalo souhlas s realizací 
předložené projektové dokumentace 
pro společné stavební a územní řízení 
na akci: „Stavební úpravy, přístavba, 
odstranění stavby a novostavba 
hospodářských objektů u RD ve Třtí“. 

- Zastupitelstvo předběžně schválilo 
záměr na odprodej části obecního 
pozemku parc. č. 536/2 v k. ú. Luhy         
o výměře cca 34 m2. Zastupitelstvo dále 
stanovilo cenu za 1 m2 prodávaného 
pozemku ve výši 300,- Kč. Veškeré 
poplatky spojené s prodejem pozemku 
včetně geometrického plánu hradí 
žadatel.  

- Zastupitelstvo obce schválilo předlo-
žený návrh smlouvy č. 1190700481              
o poskytnutí podpory  ze Státního fondu 
životního prostředí České republiky 
mezi obcí Dolní Hbity (příjemce 
podpory) a Státním fondem životního 
prostředí – podpora pro akci – „MŠ 
Dolní Hbity – Přírodní zahrada“.  

- ZO schválilo předložený Plán investic 
do vodohospodářského infrastruk-
turního majetku obce Dolní Hbity 
zpracovaný provozovatelem vodo-
hospodářského majetku. 

- Zastupitelstvo schválilo předložený 
návrh Smlouvy o budoucí smlouvě               
o zřízení věcného břemene a dohody      
o umístění stavby č. IV-12-6033345 
mezi obcí Dolní Hbity a společností 
ČEZ Distribuce, a. s. (rekonstrukce el. 
sítě v Luhách). Zastupitelstvo zároveň 
stanovilo objednat projektovou 
dokumentaci na rekonstrukci veřejného 
osvětlení v Luhách vyvolanou inves-
tiční akcí ČEZ. 

- ZO schválilo předložený návrh 
darovací smlouvy mezi obcí Dolní 
Hbity a Nadací Agrofert za účelem 
pořízení 15 párů zásahových rukavic 
pro hasiče a termokamery pro Jednotku 
SDH Dolní Hbity.  

- ZO projednalo potřebu investice do 
úpravny vody v Nepřejově. a stanovilo 
pokračovat v investiční akci Rekon-
strukce úpravny vody Nepřejov. 
Orientační cena dle ÚRS činí                     
1 070 925,15 Kč bez DPH (obec není 
v tomto případě plátcem DPH). 

- Zastupitelstvo schválilo nákup 
následně uvedených pozemků od obce 
Milín: pozemky parc. č. 671 o výměře 
973 m2, 682 o výměře 353 m2, 744                   
o výměře 1115 m2, 745 o výměře                 
342 m2, 746 o výměře 402 m2, 752/1               
o výměře 399 m2, 753 o výměře 198 m2. 

Celkově se jedná o výměru 3 782 m2. 
Zastupitelstvo obce Dolní Hbity rovněž 
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schválilo tržní cenu ve výši 35,- Kč              
za 1 m2 nakupovaného pozemku. 

- Zastupitelstvo obce Dolní Hbity 
stanovilo zahájit potřebné kroky 
k pořízení Změny č. 4 Územního plánu 
Dolní Hbity a v rámci této činnosti 
požádat o dotaci. 

- ZO se zabývalo otázkou financování 
výstavby stoky A1 v Luhách (k cha-
tám) a stanovilo vstoupit v jednání 
s vlastníky nemovitostí a domluvit 
podmínky financování vyhotovení 
společných částí kanalizační sítě.  

- Zastupitelstvo vyhovělo žádosti 
Okresního soudu v Příbrami o pro-
dloužení volebního období přísedící 
Okresního soudu v Příbrami a zvolilo 
přísedící Okresního soudu v Příbrami 
na období 2023 až 2027. 

- ZO vzalo na vědomí předloženou 
Zprávu starosty o činnosti Rady od               
27. 6. 2023 do 29. 8. 2023.  

- Zastupitelstvo vzalo na vědomí 
starostou schválené rozpočtové 
opatření obce Dolní Hbity č. 06/2023      
ze dne 28. 8. 2023. 

- ZO schválilo předložený návrh 
rozpočtového opatření obce Dolní 
Hbity č. 07/2023 bez připomínek. 

- ZO se zabývalo otázkou, jak naložit 
s volnými finančními prostředky, které 
má obec na účtu z poskytnutého úvěru 
Komerční banky a stanovilo projednat 
v bance vložení 10 000 000,- Kč                    
na termínovaný vklad na 1 rok.   

Dále se naši zastupitelé sešli dne 3. října 2023   
a přijali mimo jiné následná usnesení: 

- ZO schválilo návrhy darovacích smluv 
za zkvalitnění infrastruktury v obci 
Luhy. 

- Zastupitelstvo stanovilo starostovi 
uložit finanční částku 10 000 000,- Kč 
na termínovaný účet Československé 
obchodní banky, a. s., pobočky Příbram 
na 12 měsíců - 5,07% p. a.  

- ZO vzalo na vědomí předloženou 
Zprávu starosty o činnosti Rady ze dne 
19. 9. 2023. 

- Zastupitelstvo vzalo na vědomí 
informaci starosty o výzvě k vrácení 
prostředků dotace (25 832,39 Kč – byty 
Jelence).    

- Zastupitelstvo schválilo předložený 
návrh Dodatku č. 15 ke smlouvě               
o zabezpečení sociálních služeb mezi 

obcí Dolní Hbity a Charitou Starý Knín 
ze dne 9. 4. 2009, který stanovuje 
poskytnout pro rok 2024 na činnost 
Charity na území obce Dolní Hbity 
částku 80 000,- Kč.    

- ZO schválilo předložený návrh 
Smlouvy o poskytnutí podpory členské 
obci SMS ČR „DTMka jednoduše = 
DTMka.cz“ mezi obcí Dolní Hbity          
a Sdružení místních samospráv ČR,           
z. s., bez připomínek (jedná se o digi-
tálně technickou mapu, kde budou 
zaneseny veškeré geodeticky zaměřené 
inženýrské sítě ve správě obcí). 

- Zastupitelstvo vydalo souhlas 
s doporučením Zprávy o otevírání, 
posouzení a hodnocení nabídek veřejné 
zakázky pod názvem Předcházení 
vzniku odpadů v obci Dolní Hbity           
a pověřilo starostu k podpisu 
předloženého návrhu rozhodnutí                       
o výběru nejvhodnější nabídky, které 
označuje jako vítěznou společnost SDO 
Technika, s. r. o., (nákup kompostérů 
v celkové výši 1 780 000,- Kč bez DPH 
(2 153 800,- Kč vč. DPH) a společnost 
Agriimport Plzeň, s. r. o., (nákup 
štěpkovače v celkové výši 629 500,- Kč 
bez DPH (761 695,- Kč vč. DPH).  Na 
kompostéry a štěpkovač obec obdržela 
dotaci Ministerstva životního prostředí. 

- ZO schválilo předložený návrh 
rozpočtového opatření obce Dolní 
Hbity č. 08/2023 bez připomínek. 

Poslední zasedání Zastupitelstva obce Dolní 
Hbity se konalo dne 7. listopadu 2023:  

- Zastupitelstvo zvolilo skupinu krizového 
řízení (krizový štáb) obce Dolní Hbity             
a potvrdilo povodňovou komisi obce Dolní 
Hbity (krizový štáb i povodňovou komisi 
bude tvořit Rada obce). 

- ZO stanovilo pro rok 2024 opět organizovat 
příměstský tábor pořádaný obcí Dolní Hbity 
(podrobné údaje v samostatném článku). 

- ZO se zabývalo otázkou výběru 
provozovatele vodohospodářské infra-
struktury ve vlastnictví obce Dolní Hbity. 
Vyslechlo informaci i doporučení komise 
pro hodnocení nabídek v koncesním řízení             
s názvem „Výběr provozovatele vodo-
hospodářské infrastruktury ve vlastnictví 
obce Dolní Hbity“. 
O zakázku projevily zájem společnosti:  
Vodovody a kanalizace Beroun, a. s.,                      
a Severomoravské vodovody a kanalizace 
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Ostrava, a. s. Nakonec se přihlásil pouze 
jeden zájemce – Vodovody a kanalizace 
Beroun, a. s. Zastupitelstvo obce pověřilo 
starostu podpisem smlouvy o provozování 
vodovodů a kanalizací pro veřejnou potřebu 
obce Dolní Hbity s vítězným dodavatelem,  
t. j. společností Vodovody a kanalizace 
Beroun, a. s. 

- Zastupitelstvo vzalo na vědomí předloženou 
Zprávu starosty o činnosti Rady od 3. 10. 
2023 do 24. 10. 2023.  

- ZO vzalo na vědomí starostou schválené 
rozpočtové opatření obce Dolní Hbity             
č. 09/2023 ze dne 12. 10. 2023. 

- Zastupitelstvo vyhovělo žádosti ředitele ZŠ 
a MŠ Dolní Hbity o úpravu rozpočtu pro rok 
2023                                                   (JM) 

 
 

 

 

 
 

Svoboda 

Na své návštěvě Indie jsem jednou 
procházel kolem náměstíčka, kde jsem si všiml 
dospělého slona přivázaného za nohu slabým 
lanem k poměrně slabému kolíku, zapíchnutému 
jen několik palců do země. Bylo zřejmé, že by 
mohl kdykoliv vytrhnout kolík ze země, ale 
z nějakého důvodu se k tomu nechtěl odvážit.  

Vedle slona jsem uviděl jeho cvičitele,  
a tak jsem se ho zeptal: „Jak to, že tohle veliké 
zvíře neudělá nic pro to, aby se osvobodilo?“ 
„Inu,“ řekl muž, „když jsou slůňata ještě velmi 
malá, používáme ty samé provazy a ty samé 
kolíky. Tehdy jsou pro ně dost silné, aby je 
udržely. Po pár pokusech dojdou dříve nebo 
později k závěru, že ať dělají, co dělají, 
nemohou uniknout. Časem rostou a sílí, ale 
stále věří, že ten provaz je stále dost silný na to, 
aby je udržel na místě, takže se už nikdy více 
nesnaží vzpouzet.“ 

Byl jsem ohromen. Ta majestátní 
zvířata se mohla kdykoli osvobodit, ale protože 
věřila, že nemohou, tak se o to nikdy nepokusila. 
Tato gigantická stvoření tak omezila svůj 
současný potenciál svými limity z minulosti.  

 

Na začátek se vás zeptám: Cítíte se být 
něčeho otroky? Ať už lidí, svých vlastních 
emocí, času, práce nebo svých plánů…? Slon              
u kolíku uvěřil tomu, že u něj má být přivázaný. 
I kdyby nebyl připoután, zůstane na tom jednom 
místě. Možná i v nás je něco, co nás blokuje 
v tom, abychom se mohli ještě více rozvíjet jako 
lidé, více používat rozum a proměnit sami sebe. 
Možná jsme v životě zažili situaci, kdy jsme 
něco dělali, ale už jsme nemohli jít dál, protože 
jsme třeba nějakým způsobem selhali, něco se 
nám nepovedlo. Naši mysl ovládá spousta bloků 
a nastavení, která jsme si dali možná mnohdy 
nevědomky. Možná nám je nastavili lidé. Je 
důležité to vědět a zeptat se: Nejsem jako ten 
slon?  

Jak se tedy máme osvobodit z pout, 
která nás svazují? Jak najít vnitřní svobodu? 
V Bibli je psáno: Poznáte pravdu                            
a pravda vás osvobodí. (Jan 8:32). Posvěť je 
v pravdě; tvé slovo je pravda. (Jan 17:17) 
Skutečnou pravdu o Bohu i o sobě samém 
najdeme v Bibli. Bůh dává život a vnitřní 
svobodu nepoutat se k pomíjejícím pocitům, 
emocím a věcem. Zkusme v průběhu vánočních 
svátků otevřít Slovo (Bibli) a začíst se… 

Přeji vám z celého srdce vnitřní 
svobodu, která není vázána na úspěch, majetek, 
či v této době na dárky. Svobodu, která naplňuje 
člověka štěstím a radostí. Svobodu čerpající 
z Božího slova.  
           Za ŘKF Marcela Žemličková 

 

 
 

Vánoční 
bohoslužby:   

 
Půlnoční  

24. 12. 2023 19:45 h 
 

  Svátek Svaté Rodiny  
31. 12. 2023  12:45 h 

 
Slavnost Zjevení Páně 

7. 1. 2024 12:45 h 
 

 
 

Vánoce a Tříkrálová sbírka 
 
  Přeji všem klidné Vánoce, Boží 
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požehnání, pohodu, hodně zdraví a radosti. 
Tradiční Tříkrálová sbírka patří k našim 
hezkým zvykům a každý, kdo se chce zúčastnit, 
je vítán, a podpoří tak dobrou věc. Dejte o sobě 
vědět, aby bylo možné včas zajistit vše 
potřebné. Někteří z vás se  přihlásili s před-
stihem a to je dobře. 

Úklid kostela je stále aktuální a děkuji 
všem, kteří již přiložili ruku k dílu, a  také těm, 
kteří se k tomu chystají. 

Nedělní mše sv. je v našem kostele vždy 
ve 12.45 hod. (není-li uvedeno jinak). Budu se 
těšit, mějte se pěkně a ať se daří. 

     Marie Víšková, mobil 776 295 814 

 
 

 
Kulturní komise 

 

Adventní koncert 
 

Letošní koncert bude v sobotu         
16. 12. 2023 od 18 hodin v našem kostele 
sv. Jana Křtitele v Dolních Hbitech. Přijít 
můžete už v 17 hodin a příjemně se naladit 
na koncert u stánku s klobásou nebo 
svařákem. Připraveny pro vás budou                        
i stánky s drobným prodejem. Celý rok vás 
lákáme, že v našem kostele vystoupí 
Natálie Grossová s Matějem Vaníkem. 
Bohužel Natálie Grossová nemůže v daném 
termínu u nás účinkovat. Nahradí ji Michal 
Bragagnolo. Znáte ho z hudební skupiny                
4 Tenoři nebo z muzikálů. My už známe 
seznam písní, které zazní v našem kostele    
a opravdu se máte na co těšit. Adventní 
koncert je vyvrcholením celoroční práce 
kulturní komise. Jeho příprava je hodně 
náročná, ale stojí za to. Oceněním je potlesk 
pro účinkující a spokojení lidé vycházející 
z kostela. Doufáme, že i letos náš koncert 
navštívíte. My se na vás už moc těšíme          
a všem přejeme krásné a pohodové Vánoce 
a hodně zdraví, štěstí do nového roku 2024.   

Hana Procházková 
 

 
 

 
 

 

 

Poděkování 
Obec Dolní Hbity  

děkuje manželům Pelichovským 
za zaslání  

sponzorského příspěvku obci         
na konání adventního koncertu. 

 
 

 

 
 
Blahopřejeme  

k nově narozeným 
občánkům 

 
 Od posledního vydání Dolno-
hbitských listů se v naší obci narodila 
Teuška Gazdová z Luhů. 

Blahopřejeme rodičům a malé 
Teušce přejeme, aby ji v jejím životě 
provázelo jen to nejlepší. 

(VM) 
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Okénko základní školy 

 
 

Milí čtenáři,  
od začátku školního roku uběhly pouze tři 
měsíce, ale my jsme toho za tu dobu zažili 
hrozně moc.  
Sotva žáci usedli do lavic a převzali učebnice, 
zahájili jsme spolupráci prvního a devátého 
ročníku. Ta začala vlastně už první školní den, 
kdy každého prvňáčka odvedl do třídy deváťák. 
Naši nejstarší žáci pak svým svěřencům ukázali 
celou školu a vysvětlili jim chod školy.  
Svou činnost rozjel i žákovský parlament, kde 
si sami žáci vymýšlí akce, které by chtěli                    
ve škole zažít. Stihli zorganizovat několik akcí 
– snídaně s třídní učitelkou, třídní vtipy                      
a v současnosti třídy pracují na tématu „Čím je 
naše škola výjimečná?“.  
V družině čekalo velké dobrodružství děti 
z první a druhé třídy. Vždyť komu se poštěstí, 
zažít noční stezku odvahy spojenou 
s přenocováním v družině?   
Letošní školní rok jsme se zapojili do projektu 
Šablony OPJAK, díky kterému mohou naši žáci 
inovovat výuku. Díky projektu se škola 
vypravila na tematický zájezd do Techmanie, 
do Koněpruských jeskyní, pořádáme 
nejrůznější přednášky. Na ty k nám zavítali                
i hosté z projektu Den pro školu, kteří 
představují nejstarším žákům svá povolání. 
Dozvěděli jsme se například mnohé informace, 
jak pracuje právník, stavební projektant, 
pedikérka, pracovník v psím salónu, úředník             
a čekáme na houslistku.  
Na konci listopadu jsme spolu s obcí pořádali 
již tradiční ples. Po celý večer vládla příjemná 
nálada a všichni se úžasně bavili. Chtěl bych 
poděkovat všem, kteří se jakkoliv podíleli na 
přípravě plesu, organizátorům, i všem, kteří 
přispěli do tomboly. Děkuji také všem 
účastníkům plesu, neboť výtěžek z této 
předvánoční akce ve výši  30 000,- Kč byl 
věnován škole a školce na zvelebení prostředí.   
A jak jsme zahájili advent ve škole? Jak jinak, 
než tradičními trhy, které jsme letos nazvali 
Adventní setkání. Protože o tom to bylo 
především. 
Jsme rádi, že se můžeme ve škole potkat                    
se všemi, s kterými je škola nějak spjata.  

Moc děkujeme za podporu a přejeme všem 
čtenářům krásné svátky plné radosti, smíchu               
a hlavně zdraví. 

 Ondřej Buralt 
 

 
 

Okénko mateřské školy 
 

Laskavost- svět je hezčí, když si 
lidé pomáhají 

Dne 13. 11. 2023 byl Světový den 
laskavosti. Zapojili jsme se do 7. ročníku 
happeningu „ Jsem laskavec“. Děti z velké 
třídy nakreslily obrázky pro seniory z domu 
s pečovatelskou službou v Kamýku nad 
Vltavou. Děti z malé třídy vyrobily ježečky 
pro radost místním obyvatelům. V příštím 
roce se do této akce zapojíme znovu, 
protože radosti a dobrých skutků není nikdy 
dost. 

Přejeme vám všem krásné a poho-
dové vánoční svátky a do nového roku 2024 
hodně štěstí, lásky a hlavně pevné zdraví.           

                                  Vladimíra Pražáková 
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VESELÉ  A  POHODOVÉ  VÁNOCE, 

HODNĚ ZDRAVÍ A ŠTĚSTÍ  
V NOVÉM ROCE 

PŘEJÍ VŠEM ZÁKAZNÍKŮM 
DOLNOHBITSKÉ PRODEJNY COOP 

 
Jitka Volfová, Radka Velasová 

 a Gabriela Škardová 

 
 

 
 

 

Proč obec 
pořizuje 

kompostéry? 
 

Jak takové opatření ovlivní cenu 
poplatku za odpady? 

 
Naše obec nedávno obdržela dotaci                

z Operačního programu Životní prostředí na 
realizaci projektu „Předcházení vzniku odpadů 
v obci Dolní Hbity“ a získá kompostéry, které 
budou bezplatně poskytnuty domácnostem, jež 
o ně projeví zájem. Pravděpodobně se tak stane 
na přelomu zimy a jara 2024. Přínosem pro obec 
bude také pořízení štěpkovače. 

Jak mohou obci pomoci kompostéry 
v předcházení vzniku odpadů? Cílem je nejen 
snížení množství odpadů ukládaného na 
skládky, ale i šetření peněz občanů. Jak to spolu 
souvisí? 
  Od roku 2021 do roku 2030 dochází 
(řečeno velice zjednodušeně) k postupnému 
navyšování poplatku za ukládání komunálních 
odpadů na skládku. Tento poplatek se následně 
promítá do rozpočtu obce a tím i významně do 
výše poplatku za odpady, který platí občané. 
Abychom výši tohoto poplatku co nejvíce 
eliminovali, je důležité snížit co nejvíce 
množství komunálního odpadu, který ukládáme 
na skládku (to je převážně odpad, který občané 
odevzdávají v popelnicích). 
 Statisticky nejtěžší složkou odpadu 
ukládaného do popelnic je odpad biologický. 
Pokud bychom jeho množství dokázali 
významně snížit, pak by nemuselo docházet 
k tak dramatickému nárůstu poplatku                             
za odpady. Tím, že občané obdrží domácí 

kompostéry a budou je využívat, pravdě-
podobně dojde k snížení objemu odpadů 
ukládaných na skládku. 
 Pro rok 2025 má obec v plánu připravit 
nový motivační systém, který by občany 
motivoval více třídit, a snižovat tak množství 
komunálního odpadu.                                          (JM) 

 
 

 
 

Poděkování – zimní údržba 
 
Rád bych touto cestou poděkoval 

pánům Boleslavu a Matouši Kostínkovým                 
za zimní údržbu v naší obci. Odvádí kus poctivé 
práce a když je potřeba, pracují celou noc.  

Rád bych také touto cestou požádal 
občany, kteří parkují na veřejném prostranství, 
aby si v zimních měsících zaparkovali své 
automobily ve dvoře. Vím, že je to určitá 
komplikace, ale vozy, které jsou zaparkovány 
v těsné blízkosti místní komunikace, ve většině 
případů ztíží zimní údržbu, někdy ji zcela 
znemožní. 

Při prohrnování sněhu je velice obtížné 
udržet stroj s radlicí na vozovce, vše klouže                 
a může se velice snadno stát, že radlice poblíž 
zaparkovaný vůz poškodí, a to si myslím 
nepřeje nikdo.                                           (JM) 

 
 

 
 

Příměstský tábor nově i v době 
jarních prázdnin 

 
 

Stejně jako v loňském roce bude pro 
velký zájem uspořádán letní příměstský 
tábor v uvedených třech termínech:            
15. 7. - 19. 7. ,  29. 7. - 2. 8. , 12. 8. - 16. 8. 2024.  

Nové nabízíme rodičům také jarní 
termín příměstského tábora (v době 
jarních prázdnin) 4. 3. – 10. 3. 2024. 

Podmínky budou obdobné jako u minu-
lých táborů: 
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Čas:  od 7 do 16 hodin  
Věk:  4-12 let včetně 
Cena:  1 500,- Kč/týden pro děti s trvalým 
pobytem v obcích Dolní Hbity nebo Jablonná,                
2 750,- Kč/týden pro ostatní děti (výjimku může 
udělit Rada obce Dolní Hbity). V ceně je oběd 
a pití, ovoce, svačina vlastní. 
Maximální počet dětí jednoho turnusu: 16  
 

Přihlášky posílejte do 15. 2. 2024 
(jarní prázdniny), do 31. 5. 2024 (letní 
prázdniny). 
Záloha 500,-  Kč musí být zaplacena do 15. 2. 
2024 (jarní prázdniny), do 15. 6. 2024 (letní 
prázdniny).  

U dítěte s hendikepem je nutné, aby 
rodiče zajistili asistenta, v tomto případě bude 
poplatek za tábor odpuštěn.  

Při větším zájmu o příměstský tábor 
mají přednost děti s trvalým pobytem v obci 
Dolní Hbity a obci Jablonná, které navštěvují 
ZŠ a MŠ Dolní Hbity, v případě naplnění 
kapacity bude stanoveno pořadí dle termínů 
zaplacené zálohy. 

Informace a přihlášky budou zveřej-
něny na webových obce.                              (MV) 
 
 

 
 

Káciň – dokončení veřejného 
osvětlení 

 
Postupně byla v Kácini dokončena 

poslední etapa výměny veřejného osvětlení, 
která probíhala v souběhu s rekonstrukcí el. 
rozvodné sítě společnosti ČEZ. Jedná se                
o úsek ve spodní části návsi, kolem rybníka          
a podél hlavní komunikace III/11812. V této 
části byly umístěny nové sloupy a lampy. Cena 
poslední etapy byla 532 391,53 Kč včetně DPH.   

                          (FP) 

 
 
Dolní Hbity - rekonstrukce střechy 

kabin 
 

Střecha fotbalových kabin TJ Sokol 
Dolní Hbity prošla kompletní rekonstrukcí. 
Důvodem bylo zatékání do interiéru objektu,       
a hrozilo tak poškození stávajícího vybavení. 
Došlo ke kompletní výměně střešního pláště              

a doplnění tesařských konstrukcí. Původní 
eternitové šablony byly nahrazeny plechovou 
krytinou.                                                    (FP) 

 

 
 

Nepřejov - celková rekonstrukce 
vodárny 

 
Vodárna v Nepřejově nás stále 

nepřestává trápit. Je to několik let trvající 
martýrium, které nebere konce. Ať už se jedná 
o nedostatek vody, zajištění její kvality či 
dosluhující technologii úpravny. Základní 
zajištění těchto aspektů vyžaduje každý rok 
další a další investice, které však nejsou 
z dlouhodobého hlediska příliš efektivní. Proto 
jsme se rozhodli přistoupit k úplné rekonstrukci 
celé vodárny. Dojde ke kompletní výměně celé 
technologie pro úpravu vody včetně čerpadel, 
kompletní elektroinstalace a podobně. Před 
objektem úpravny bude nově osazena 
železobetonová jímka o objemu 15 m3, která 
bude sloužit jako akumulační nádrž pro pokrytí 
nerovnoměrných odběrů. Pro stavbu je 
zpracována projektová dokumentace a aktuálně 
probíhá řízení o vydání stavebního povolení.  

                          (FP) 

 
 

Jelence - nové dětské hřiště 
 

 
 
Na začátku jara se dočkají děti 

v Jelencích nového dětského hřiště. Stávající 
herní prvky jsou dřevěné a postupem času už se 
stávají neopravitelnými. Všechny prvky budou 
odstraněny a nahrazeny novými v materiálovém 
řešení kov/plast (obdobně jako v Dolních 
Hbitech), které májí podstatně delší životnost           
a jsou prakticky bezúdržbové. Celé hřiště by 
mělo být dokončeno do začátku května 2024               
a cena herních prvků je 466 572 Kč vč. DPH.  

                          (FP) 
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Dolní Hbity - přístavba mateřské 
školy 

Jako jedna z priorit pro příští rok je 
v plánu rozšíření mateřské školy v Dolních 
Hbitech. Současná kapacita mateřské školy je 
45 dětí. Po dokončení přístavby bude kapacita 
navýšena na 56 míst.   

Technicky se jedná o jednopodlažní 
přístavbu třídy směrem do nejméně využívané 
části zahrady. Zároveň musí dojít k rekonstrukci 
sociálního zařízení a šatny, aby po navýšení 
počtu dětí byly splněny veškeré hygienické 
požadavky. Pro stavbu již bylo vydáno stavební 
povolení a dalším krokem bude výběr 
zhotovitele stavby. Zároveň se pokusíme získat 
prostředky pro spolufinancování stavby 
prostřednictvím některého z dotačních titulů.  

                          (FP) 
 

 
 

Káciň - úpravy návsi 
 

V letošním roce prošla úpravami část 
káciňské návsi. Původní plechová čekárna byla 
vyměněna za novou dřevěnou. V jejím okolí 
jsou osazeny nové obrubníky a provedeny 
drobné parkové úpravy. Kontejnery na tříděný 
odpad byly z prostoru návsi přesunuty                          
na plochu za bývalý obchod.  

Dokončení stavebních úprav návsi 
plánujeme během příštího roku, kdy budou ještě 
osazeny nové obrubníky kolem objektu 
hospody a obchodu a rádi bychom provedli 
vyčistění malého (horního) rybníčku.  

                          (FP) 

 
 

Jelence - chodník podél silnice 
III/11816 

 
Dlouho diskutovaná stavba chodníku 

podél komunikace III/11816 bude zahájena 
v příštím roce. Na tuto akci zřejmě nebude 
možné využít čerpání financí z dotačních 
prostředků, jelikož stavba svým charakterem 
nebo intenzitou provozu vždy nesplňuje 
některou z uvedených podmínek.   

                          (FP) 

 
 

 
Luhy - rekonstrukce veřejného 

osvětlení 
S největší pravděpodobností nás také 

v příštím roce čeká rekonstrukce části 
veřejného osvětlení v Luhách. Záměr se 
dotkne úseku od trafostanice u hospody směrem 
k bývalému obchodu a celá ulice nad obchodem 
směrem k Oborám. Tato akce je vynucená, 
jelikož společnost ČEZ plánuje v tomto úseku 
realizovat posílení rozvodné elektrické sítě           
a kabelové vedení bude uloženo do země.                          
Po dohodě s projektanty el. sítí se podařilo najít 
vzájemnou shodu, kdy kabely pod 
komunikacemi budou uloženy bezvýkopovou 
metodou pomocí protlaků a podvrtů, aby 
nedošlo k poškození nových živičných 
povrchů.                                                    (FP) 
 

 

                
Poděkování  

NADACI AGROFERT 
 

 Obec Dolní Hbity a členové JSDH 
Dolní Hbity velmi děkují Nadaci Agrofert, 
s jejím finančním příspěvkem bylo doplněno 
nové vybavení. Pro účely jednotky sboru 
dobrovolných hasičů bylo zakoupeno 15 párů 
technických rukavic a termokamera na detekci 
skrytých ohnisek požárů. Celková pořizovací 
cena činila 60 155 Kč včetně DPH. Nadace 
Agrofert přispěla darem ve výši 30 000 Kč, 
zbytek hradila obec Dolní Hbity.  
 

 
                                                    František Pražák  
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Česko zpívá koledy 
 

Ve středu 13. 12. 2023 se obec Luhy již 
tradičně zapojí do 13. ročníku celonárodní akce, 
kterou pořádá Příbramský deník pod názvem 
Česko zpívá koledy. U hasičské zbrojnice si 
všichni přítomní zazpívají koledy a vánoční 
písně, a naladí se tak příjemně na Vánoce.   
                              (MV) 

 
 

Přírodní památka  
Jablonná mokřad 

 
Jablonná mokřad je unikátní území, 

které hostí celou řadu ohrožených druhů, mezi 
nejvýznamnější pak patří kuňka obecná. Kuňka 
obecná je silně ohroženým druhem žáby, který 
se z naší přírody pomalu vytrácí, a proto je 
snahou Krajského úřadu, jako správce této 
lokality, dělat maximum pro jeho prosperitu. 
Tato snaha se navenek nejmarkantněji projevila 
dokončením odbahnění Velkého mokřadu                  
a navrácením kuněk do něj. Obnova Velkého 
mokřadu byla velmi náročnou záležitostí, a to 
jak finančně, tak také co týče lidského vkladu. 
Významnou měrou se na realizaci celého díla 
spolupodílela obec Jablonná.  

V území probíhá pravidelný monitoring 
stavu populace kuňky obecné a také vzdělávací 
akce, které seznamují veřejnost s úspěšným 
projektem a přirozeným prostředím obojži-
velníků. Výsledky monitoringu i osvětových 
akcí svědčí o úspěchu, který zde byl dosažen. 

O to smutněji a nepochopitelněji působí 
skutečnost, že kdosi do mokřadu vysadil ryby. 
O nepřijatelnosti rybí obsádky v mokřadu je 
veřejnost pravidelně různými kanály informo-
vána. V krátkosti lze uvést, že ryby přímo 
vyžírají vývojová stádia obojživelníků a při 
větší hustotě rybí obsádky likvidují i jejich 
prostředí. 

Nejen že jde o mařením úsilí 
zainteresovaného týmu lidí a značných 
veřejných prostředků, ale zejména jde o deliktní 
jednání, které je citelně trestně postižitelné.  

Krajský úřad je nucen prakticky 
eliminovat riziko, které ryby pro obojživelníky 
a de facto pro lokalitu představují. V reakci na 
tento stav tak proběhla řízená likvidace rybí 

obsádky. Z povinnosti svěřené Krajskému 
úřadu bude tato likvidace probíhat opakovaně    
a zároveň bude vůči viníkovi postupováno 
sankčně, včetně vymáhání vynaložených 
prostředků na eliminaci ryb v mokřadu. 
 
Za oddělení ochrany přírody a krajiny Středočeského 
kraje Ing. Kateřina Puršová  

 

  

Sezóna plesů zahájena 

         Dne 25. listopadu 2023  se uskuteč-
nil  již čtvrtý ples ve spolupráci  obce a školy. 
Myslím,  že to byla velmi vydařená akce. 
        Celý plesový tým si dal záležet na vy-
tvoření  programu, který nás  naladil do 
kabaretní nálady: děvčata z Duo charleston nám 
předvedla svižné krokové variace, užili jsme 
si  hudební kvíz i taneční vystoupení  „sexy 
baby“. Paní učitelka Bára  se postarala                   
o kouzelnou výzdobu celého sálu, a tak 
jsme  pro tento večer vcházeli z všedního světa 
do blyštivého sálu s dámami v krásných šatech, 
mnohdy stylově vyladěných s peříčkovým boa 
a ozdobami ve vlasech,  a gentlemany 
v kloboucích a vestičkách.   

 
    Celou akci provázel slovem  pohotový 
moderátorský tandem a v neposlední řadě                   
k úspěchu akce přispěla  spousta dárců, 
kteří svými dary zajistili  pestrou a bohatou 
ruletu.  
    Celý večer uběhl ve svižném tempu         
a když kapela Signál balila nástroje, tak mnozí 
tanečníci  reagovali zklamaně - To už je vážně 
konec?  

Naším cílem bylo udělat hezkou 
společenskou akci, na které by se lidé 
především dobře bavili  s další přidanou 
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hodnotou v podobě získání  peněz pro rozvoj 
sportovních a herních dovedností dětí v naší 
škole a školce. A to se letos opravdu bohatě 
podařilo.  

Chci opravdu z celého srdce poděkovat 
všem, kteří se na přípravě podíleli, a všem, kteří 
se plesu účastnili a užili si ho. 
   Doufám, že příští rok navážeme a  5. ples obce 
a školy  zahájí  plesovou sezonu 2024-2025. 
              Monika Kofroňová 

 

  
 

 
 

 

Okénko SDH Dolní Hbity 
 

 
  
Vážení spoluobčané, rádi bychom vás 
informovali o činnosti SDH Dolní Hbity 
v tomto roce. 
 V letošním roce již bez omezujících 
opatření se nám 7. ledna povedlo zlikvidovat 
vánoční strom. 
 Po dvouleté přestávce jsme uspořádali 
tradiční „Hasičský ples“. I když nebyl sál zcela 
zaplněn, byl tento ples velmi úspěšný. Chtěl 
bych tímto poděkovat všem, kteří se postarali    
o zdárný průběh akce, a všem, kteří poskytli 
ceny do naší tomboly. 
 Bohužel jsme se v lednu rozloučili 
s naším dlouholetým členem Václavem 
Neumannem. 
 11. 3. 2023 jsme uspořádali také již 
tradiční „Dětský karneval“ za účasti 75 dětí.        
I tato akce byla úspěšná a děti si užily jak pestrý 
program, tak i bohatou tombolu. 

 6. 5. 2023 jsme se zúčastnili okrskové 
soutěže v Jablonné, kterou pořádal SDH 
Jablonná. Naše ženy obsadily 2. místo a muži             
1. místo. 

27. 5. 2023 jsme uspořádali soutěž           
„O pohár starosty SDH Dolní Hbity“. 
Zúčastnilo se 7 družstev - 5 mužských a 2 dívčí. 
Muži obsadili 1. a 3. místo a ženy 5. místo. 
Přestože ženy obsadily 5. místo, byly ve své 
kategorii vlastně na 1. místě, neboť v naší 
soutěži nerozlišujeme ženskou a mužskou 
kategorii. 

3. 6. 2023 jsme opět ve spolupráci 
s paní Lucií Neužilovou pořádali oslavu 
Mezinárodního dne dětí. Bylo připraveno 
mnoho soutěžních stanovišť, na kterých se 
všech 64 přítomných dětí vyřádilo. 

17. 6. 2023 jsme se zúčastnili oslav 140. 
výročí založení SDH Kamýk nad Vltavou. 
 Nadále nezahálíme ani v brigádnické 
činnosti. V dubnu proběhla brigáda ve sběrném 
dvoře na přebírání kovového šrotu                           
a odstraňování pneumatik z ráfků, dále proběhl 
sběr kamene na polích. V neposlední řadě 
probíhaly i brigády na novém hřišti. V červnu             
a začátkem července probíhaly brigády na 
dokončení víceúčelového hřiště, aby se 5. 7. 
2023 mohl uskutečnit turnaj v nohejbale. 
 V polovině července jsme instalovali 
nový přívod vody do požární nádrže přímo 
z potoka. I přesto, že byla velká sucha, potok 
stále nějakou vodu dával, a proto se povedlo 
naši nádrž naplnit.  
 Od počátku roku měla naše jednotka 18 
výjezdů, a to jak k technické pomoci, tak                         
i k požárům. Od doby požáru našeho kostela 
došlo k největšímu požáru v Dolních Hbitech             
v pátek 25. 8. 2023 po 17. hodině, kdy začalo 
hořet v prostorách firmy Recifa v třídírně 
odpadů. Naše jednotka přijela jako první. Poté 
přijelo mnoho dalších profesionálních i dobro-
volných jednotek hasičů. Naši členové 
dozorovali požářiště až do úterý 29. 8. 2023. 
Chtěli bychom poděkovat všem členům i nečle-
nům našeho sboru za pomoc, kterou poskytli při 
zdolávání tohoto požáru tím, že poskytovali 
v horkém počasí unaveným hasičům 
občerstvení při jejich náročném výkonu a záro-
veň dalším našim členům, kteří nejsou ve výjez-
dové jednotce, za pomoc při řízení dopravy 
v obci a doplňování vody do požárních cisteren. 

16. 9. 2023 se naši hasiči zúčastnili 
soutěže nad 35 let, která se konala 
v Hřiměždicích. Obsadili 7. místo. 
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Další soutěž proběhla v Jablonné pod 
názvem „Poslední stříkání“, které pořádal sbor 
Jablonná. Naši hasiči obsadili 4. místo. V této 
soutěži bylo pouze mužské družstvo, i když 
v druhém útoku za nás soutěžila i jedna žena. 

28. 9. 2023 jsme opět ve spolupráci 
s paní Lucii Neužilovou pořádali akci pod 
názvem „Dolnohbitskem napříč“. V letošním 
pěkném počasí se této akce zúčastnilo 
rekordních 171 účastníků. 

V říjnu probíhaly další brigády                          
ve sběrném dvoře při třídění kovového odpadu 
a sundávání pneumatik z ráfků. 

V listopadu, po ukončení sezóny, jsme 
dosypávali písek do umělého povrchu 
víceúčelového hřiště. 

2. 12. 2023 jsme opět rozsvítili vánoční 
strom a již tradiční adventní věnec. 
Pochopitelně přišel i Mikuláš s andělem a čer-
tem a obdaroval naše děti hodnotnými balíčky. 

Poslední akcí našeho sboru byla 9. 12. 
2023 „Výroční valná hromada“, která se konala 
tradičně v salonku místní restaurace. 

Během prosince se chceme scházet                  
u našeho adventního věnce k zapálení další 
svíčky. Sejdeme se vždy v neděli, kromě 
poslední svíčky, kterou zapálíme již v sobotu 
23. 12. 2023. 
 Závěrem bych chtěl poděkovat všem            
za pomoc a přízeň, kterou nám stále poskytují, 
a popřát všem hodně štěstí a zdraví do nového 
roku a pochopitelně příjemné prožití vánočních 
svátků. 
                                   Za SDH Dolní Hbity Karel Němeček 
                  
   

 
 

Okénko SDH Káciň 
 

Nejprve bych rád pozval všechny členy 
a členky SDH Káciň na výroční valnou 
hromadu, která se uskuteční v sobotu 13. ledna 
2024 od 18:00 v hospodě. 

Členům a členkám děkuji za vykonanou 
práci při brigádách a akcích pořádaných SDH 
Káciň. Končící rok 2023 patřil opět k těm 
kulturně bohatým. V tradičním termínu jsme 
uspořádali výroční schůzi. Na konci zimy 
proběhl tradiční masopustní průvod. Na jaře 
jsme se zúčastnili okrskové soutěže v požárním 
sportu, opět i za účasti družstva žen. Začátkem 
léta jsme uspořádali dětský den s hojnou účastí. 
V létě tradičně proběhl již 17. ročník 
káciňského fotbalového turnaje, který se nám 

letos podařilo uspořádat i po předchozích 
problémech s poničeným povrchem hřiště. 
Začátkem listopadu jsme uspořádali 
autobusový zájezd pro občany na Pivní a vinné 
slavnosti, které se konaly na výstavišti v Lysé 
nad Labem. Na konci roku jsme v obci společně 
zahájili adventní čas rozsvícením stromku             
na návsi. 

Závěrem přeji všem klidné a bezsta-
rostné vánoční svátky a vydařený vstup do no-
vého roku 2024. 

Za SDH Káciň Richard Horký ml. 
 

 

 
zájezd, Lysá nad Labem 4. 11. 2023 

 
 

 

Okénko SDH Luhy 
 

Naši letošní sezónu jsme jako tradičně 
zahájili úklidem po zimě kolem hasičské 
zbrojnice. Začátkem května vyrážíme na 
okrskovou soutěž do Jablonné, kde se 
umísťujeme na 1. místě v kategorii nad 35 let. 
Před začátkem léta, za hojné účasti místních, 
čistíme luhovské koupaliště. Všem 
zúčastněným samozřejmě moc děkujeme                        
za pomoc. V době dovolených máme problém 
dát dohromady dostatečný počet lidí, a proto na 
další soutěž ,,O pohár vedoucího rady represe 
OSH Příbram“ vyrážíme až 16. 9. 2023 do 
Hřiměždic, odkud odjíždíme s pomyslnou 
bramborovou medailí za 4. místo. Na naši 
poslední soutěž jedeme 23. 9. 2023 opět do 
Jablonné, kde končíme na 5. místě. Během roku 
se uskutečnilo několik brigád zaměřených na 
údržbu hasičské zbrojnice a techniky. První 
adventní sobotu proběhlo u hasičské zbrojnice 
tradiční rozsvícení vánočního stromku 
zakončené příjemným posezením.  
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Výroční valná hromada se bude 
konat v sobotu 13. 1. 2024 od 18 hodin 
v budově hasičské zbrojnice. Všichni jsou 
srdečně zváni. 

Na závěr chceme popřát všem našim 
členům a spoluobčanům krásné a klidné 
vánoční svátky, mnoho sil a hlavně pevné 
zdraví do nadcházejícího roku 2024. 

              Výbor SDH Luhy 
 

 
 

Okénko SDH Nepřejov 
 

Vážení a milí čtenáři,  
jménem SDH Nepřejov mi dovolte 

popřát příjemné prožití vánočních svátků  
a poklidný průběh následujícího roku 2024. 

Pevně věříme, že tento rok bude 
zlomový a postupně nám přinese lepší 
výhledy. K tomuto tvrzení nás vede 
skutečnost, že právě v tomto roce oslaví 
SDH Nepřejov 70 let své existence a samo 
v průběhu let muselo překonávat časy 
různé. Horší i lepší, přesto obstálo. 
V letních měsících plánujeme za účelem 
důstojné oslavy uspořádat vzpomínkovou 
akci. 

O konkrétní podobě a čase budete 
včas informováni. O prvních přípravách se 
budeme radit dne 29. 12. 2023 od 18.00 
hodin v obecních nepřejovských prosto- 
rách. Tímto zvu členy SDH k účasti. 

Za SDH Nepřejov Vladimír Rampas 
 

 
 

TJ Sokol Dolní Hbity 
   

Vážení a milí sportovní přátelé, 
     rok 2023 je pomalu za námi, 

všechny fotbalové soutěže byly 
dohrány, fotbalisty teď čeká zimní přestávka                     
a příprava na jarní sezonu 2024. TJ Sokol Dolní 
Hbity přeje všem krásné prožití vánočních 
svátků a do nového roku 2024 hodně štěstí, 
rodinné pohody a hlavně pevné zdraví.  Našim 
sportovcům navíc přejeme hodně úspěchů na 
hřišti a fanouškům hodně fotbalových zážitků. 
    Rozpis utkání a další informace k pláno-
vaným akcím, jako je Valná hromada, 
Sportovní ples nebo Masopustní průvod najdete 

včas ve vývěsce TJ Sokol u prodejny Coop 
v Dolních Hbitech. 

Za TJ Sokol Dolní Hbity Václav Kofroň 
 

 
 

Okénko FK Sparta Luhy 
 

Vážení spoluobčané, 
podzimní část okresních fotba-

lových soutěží je za námi a jako příroda si 
musí odpočinout, tak i fotbalisté odpočívají. 
Po podzimní části se naše mužstvo usadilo 
na zatím slušném 8. místě. Kromě prvního 
Bohutína je ovšem letos tabulka vzácné 
vyrovnaná a na jaře to bude ještě lítý boj              
o sestupová místa. Ono se totiž může stát, 
že mohou sestupovat z okresního přeboru až 
4 týmy, jelikož v B třídách je ohlášena 
reorganizace, která jednu skupinu zruší. 
Doufejme, že i po jarní části budeme 
minimálně na této nesestupové příčce,          
ne-li lepší.  
  Jak jsem již uvedl, sezóna nám 
skončila, proběhla i dokopná a nyní 
fotbalisté odpočívají. Aby si zápasové 
volno zpestřili, chodí jednou týdně do haly 
v Dolních Hbitech hrát fotbálek. 
     Tréninkový proces začneme opět               
v lednu, kdy na Nový rok sehrajeme               
v přátelské atmosféře nepřátelské utkání 
ženatí vs. svobodní. Poté budeme 
pokračovat každou sobotu v tréninkových 
dávkách na hřišti a přilehlém okolí.   

Ve středu 14. 2. odjíždíme na 
čtyřdenní soustředění. V březnu nás čekají 
3 přípravná utkání na UMT Spartaku 
Příbram s celky z berounského okresu.  
  Nejen fotbalem ovšem náš klub žije! 
V lednu proběhne výroční členská schůze,  
o jejím datu vás budeme včas informovat.   
V sobotu 10. 2. projde naší obcí tradiční 
masopustní průvod zakončený maškarní 
diskotékou.  
  Přejeme všem spoluobčanům 
spokojené prožití vánočních svátků, 
bohatého Ježíška a šťastný nový rok 2024.  
                          Za výbor FK Sparta Luhy Václav Rys ml. 
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Poděkování a vánoční přání  
za hbitské členky FIT SENIOR 

 
Ráda bych poděkovala paní Kristině 

Hovorkové, naší lektorce, za přátelský 
přístup a příjemné vystupování na našich 
setkáních. Pomáhá nám zaměstnávat 
mozek, a tak být pokud možno všestranně 
aktivní, tělesně i duševně, Děkuji za trpě-
livost při práci, která má velký smysl pro 
nás seniorky. 
 Také děkuji panu starostovi 
Michálkovi a panu řediteli ZŠ Buraltovi                     
za možnost využívat prostory Komunitního 
centra a školy.  
 Přeji vám radostné a klidné vánoční 
svátky, mnoho milých překvapení a hez-
kých setkání. 

Nový rok 2024 ať je naplněný 
štěstím, zdravím a pohodou. 
        
           Za členky Fit senior Dolní Hbity Marie Bendová   
  

 
Informace o poplatcích  

pro rok 2024 
 

Výše poplatku za odpady pro rok 
2024 se projednávala na zasedání 
zastupitelstva obce po uzávěrce tohoto 
čísla.  

Sledujte proto webové stránky 
obce www.dolni-hbity.cz a vývěsky.  
  

 
 

Pokyny pro platbu poplatků 
Poplatky je možné platit od začátku roku 2024. 
U úhrady poplatků prosíme o upřednostnění 
platby převodem bezhotovostně na účet. 
Známky na popelnice budou k vyzvednutí                    
na obecním úřadě během února, vyvážení 
popelnic na starou známku bude probíhat                  
do 31. 3. 2024. 
Poplatky uhraďte na účet č. 3623211/0100, 
vyberte příslušný variabilní symbol: 
- poplatek za odpad 1345,  
- poplatek za psa 1341. 
Specifický symbol uvádějte ve tvaru: 

(.xx = číslo domu) 
- obyvatelé v části Dolní Hbity 1xx 
- obyvatelé v části Luhy  2xx 
- obyvatelé v části Jelence  3xx 
- obyvatelé v části Káciň  4xx 
- obyvatelé v části Nepřejov  5xx 
- obyvatelé v části Horní Líšnice 6xx 
- obyvatelé v části Kaliště  7xx 
- obyvatelé v části Třtí  8xx 

      (VM) 

 
 

 
SBĚR ODPADŮ VE SKLADU OBCE 

V DOLNÍCH HBITECH 
PRO NAŠE OBČANY 

 

KAŽDOU 1. SOBOTU V MĚSÍCI 
od 9.30 do 11.30 hodin 

a 
KAŽDOU STŘEDU  
od 8.00 do 9.00 hodin 

 

duben až září:  
od 16.00 do 17.00 hodin 

 
 

Změny režimu sběrného místa 
Jednou z aktuálně zaváděných změn je 

vydávání odpadové karty pro využívání 
sběrného místa ve dvoře skladu obce.  

Množství vyprodukovaného odpadu  
a jeho následné zpracování je spojeno                      
s vysokými náklady, které obec musí hradit. 
Odpadová karta je dalším nástrojem, který 
povede ke zpřehlednění odpadového hospo-
dářství. Jejím primárním cílem je rychlá 
evidence odpadů, které na sběrné místo občané 
přivážejí. Karta bude též sloužit jako propustka 
ke vstupu do areálu dvora.  

V první testovací fázi, která bude 
spuštěna 1. února 2024, je naším cílem kartu 
mezi občany rozšířit a naučit je ji používat. 
Od 1. dubna 2024 pak bude její používání 
závazné. Kód umístěný na kartě umožní obsluze 
identifikovat domácnost a poté zaevidovat druh 
a množství odpadové komodity, kterou občané 
na sběrné místo přivezou.  

Nárok na kartu mají trvale bydlící 
obyvatelé obce, dále pak majitelé rekreačních 
objektů, kteří mají zaplacen poplatek                              
za odpad, a dále dobrovolní poplatníci, pokud 
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mají zaplacen poplatek za odpad (po předložení 
nájemní smlouvy). Vydává se jedna karta                   
na nemovitost (byt). Mezi členy domácnosti je 
karta přenosná. Vydání karty je zdarma.  

Karty budou vydávány od 1. 2. 2024    
po uhrazení poplatku za odpad na rok 2024 
společně se známkou na popelnici v kanceláři 
obecního úřadu. Pro vydání stačí doklad 
totožnosti (občanský průkaz). 

Jak bude ukládání odpadu na sběrné 
místo fungovat? 

Odpadová karta slouží k identifikaci 
domácnosti ve sběrném dvoře při odevzdání 
dovezeného odpadu. Po příjezdu na sběrné 
místo ve dvoře skladu obce předložíte 
zaměstnanci tuto kartu (obsluha sběrného místa 
může v odůvodněných případech pro kontrolu 
vyžádat také občanský průkaz). Zaměstnanec ji 
pomocí speciální čtečky načte do evidenčního 
systému, ověří platnost a automaticky propojí 
obyvatele s množstvím i druhem odevzdaného 
odpadu. Prosíme všechny, aby po příjezdu                
do areálu dodržovali pokyny obsluhy. 
Co všechno lze na sběrné místo vyvážet? 

 Papír a karton, plast a sklo, který se 
velikostně nevejde do kontejneru na 
tříděný odpad 

 Kov 
 Malé a velké elektro 
 Zářivky a žárovky 
 Pneumatiky 
 Vyjetý olej, použité kuchyňské oleje               

a tuky, barvy, lepidla a jejich obaly 
 Objemný odpad 

Všechen odpad dovezený na sběrné místo musí 
být roztříděný!  

Odpad na sběrné místo odevzdá-
vejte v malém množství. Služby sběrného 
místa nejsou určeny pro odkládání většího 
množství nadměrného netříděného odpadu. 
Pro tyto účely je potřeba objednat kontejner              
na vlastní náklady od Technických služeb 
Příbram. 
Co dělat v případě ztráty? 

V případě ztráty odpadové karty událost 
neprodleně nahlaste v kanceláři obecního úřadu 
nebo e-mailem na obec@dolni-hbity.cz nebo 
telefonicky na 318 697 109 nebo 724 920 144. 
Ztracená karta bude administrátory systému 
zneaktivněna, aby nedošlo k jejímu zneužívání 
ostatními občany obce. Poplatek za vydání nové 
karty je stanoven na 100 Kč. 

Od 1. dubna 2024 bez odpado-
vé karty uložení odpadu na sběrné místo             
ve dvoře skladu obce nebude umožněno. 

Více informací „kam s odpady“ naleznete zde: 
https://www.dolni-hbity.cz/obec-
1/odpady/kam-s-odpady-1/ 

Upozorňujeme, že odkládání odpadu 
mimo nádoby či určená místa se považuje za 
zakládání černé skládky, což je přestupkem. 

Díky tomuto systému získáme 
kompletní přehled o všech odpadech 
vyskytujících se na sběrném místě a tyto 
informace následně využijeme k efektivnějšímu 
nastavení systému odpadového hospodářství.  
Děkujeme, že třídíte.                               (OÚ) 

 

 
 

 

Termíny svozu žlutých popelnic 
na plasty v I. pololetí 2024 
 
Vývoz žlutých popelnic a kontejnerů              
na plasty na veřejných prostranstvích bude  
ve frekvenci 1x za 3 týdny vždy v pátek              
a bude v těchto termínech: 

 
5. 1.  

26. 1.  
16. 2.  

8. 2.  
        *5. 4. 

26. 4. 
17. 5. 
 7. 6. 
28. 6. 

  
*termín posunut z důvodu státního svátku 29. 3. 2024 

 
 

 
 

INFORMACE  
PRO OBČANY 

 

OD  20. 12. 2023  DO  2. 1. 2024 

BUDE   OBECNÍ   ÚŘAD 

PRO  VEŘEJNOST  UZAVŘEN 
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K U L T U R N Í     K A L E N D Á Ř 
 
 
 

16. 12. 2023 Vánoční koncert v kostele + 
ohňostroj 
Pořádá: Kulturní komise obce Dolní Hbity 

Dolní Hbity 

13.01.2024  Hasičský ples 
Pořádá: SDH Dolní Hbity 

KD Dolní Hbity 

27.01.2024 Ples obce Višňová 
Pořádá: Obec Višňová 

KD Dolní Hbity 

10.02.2024 Hasičský ples 
Pořádá: SDH Jelence 

KD Jelence 

10.02.2024 
 

Masopust 
Pořádá: FK Sparta Luhy 

Luhy 

17.02.2024 
 

Maškarní ples 
Pořádá: Ženy Drásov 

KD Dolní Hbity 

24.02.2024 
 

Hasičský ples 
Pořádá: SDH Stěžov 

KD Dolní Hbity 

09.03.2024 
 

Dětský maškarní bál 
Pořádá: SDH Dolní Hbity 

KD Dolní Hbity 

16.03.2024 
 

Sportovní ples 
Pořádá: TJ Sokol Dolní Hbity 

KD Dolní Hbity 

20.04.2024 
 

Setkání dříve narozených 
Pořádá: Kulturní komise obce Dolní Hbity 

KD Dolní Hbity 

 
 

 
 

Obec Dolní Hbity přeje všem 
občanům, aby kouzelná atmosféra 

Vánoc přetrvala  
a úspěchy nového roku  

ať předstihnou roky minulé… 
 


